
 

 

Zápis č. 9/2023 ze dne 3. 10. 2023 

z jednání Komise pro bezbariérovou Prahu 1  

Rady městské části Praha 1 

Datum a místo jednání: 3. 10. 2023 v 17.00 hod., Konferenční sál, Vodičkova 681/18, Praha 1  

 

Přítomni: E. Rónová (předsedkyně komise), T. Zbořil (místopředseda komise),  A. Ečeková Maršálová 

(členka komise), L. Vaverková (členka komise), I. Hamarneh (stálý host), I. Antalová (radní MČ Praha 1), V. 

Ryvola (radní MČ Praha 1), L. Klečková (vedoucí Odboru kultury ÚMČP1), a další hosté z řad veřejnosti 

 

Omluveni: H. Lhotová (členka komise),  K. Ulm (člen komise), J. Burianová (stálý host),    

 

Neomluveni:  

 

Částečná neúčast: A. Jančíková (pozdější příchod), T. Zbořil (dřívější odchod), L. Vaverková (dřívější 

odchod) 

 

Hosté ÚMČ Praha 1 přítomni:  
 

Zapsal: T. Hovorka (tajemník komise) 

 

Program jednání:  

 

1) Schválení programu, volba ověřovatele zápisu 

2) Schválení zápisu z minulého jednání 

3) Informace o výsledku hlasování per rollam – jednání komise 2x měsíčně 

4) Kontrola výsledku stavby/ rekonstrukce Masarykova nádraží a jeho okolí, včetně nové budovy od 

studia Zaha Hadid 

5) Skautský Institut - Rybářský domeček na Kampě - návrh místního šetření a řešení bariérovosti objektu, 

určeného pro veřejnost – pevný bod v 17:00 

6) Návrh na odstranění bariérových obrubníků na Malostranském nám. směr od prostoru trhů na 

zastávku tramvaje směr Karmelitská i směr Malostranská 

7) V součinnosti s MHMP a TSK iniciování dokončení bezbariérového přístupu na zastávku tram směr 

Karmelitská - bezbar. přístup via nový přechod od MB vede pouze na zastávku směr Malostranská 

8) Řešení přístupnosti kulturních zařízení na Praze 1, aktuálně kino Lucerna a Velký sál Lucerny (po 

rekonstrukci stále bez výtahu pro návštěvníky) a kina v centru 

9) Vybudování hřiště pro seniory a hendikepované osoby či jiné alternativy – U Lužického semináře 

114/46 

10) Bezbariérové WC na Střeleckém ostrově 

11) Revize bezbariérových WC na území Prahy 1 

12) Revitalizace průchodu k nábřeží u hotelu Intercontinental 

13) Křižovatka Spálená x Ostrovní směr Purkyňova  

14) Různé 
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Vzhledem k neusnášeníchopnosti komise, kdy byli přítomni pouze 4 členové, zahájila předsedkyně 

komise E. Rónová neoficiální část jednání formou diskuze o jednotlivých bodech programu, dokud 

nedorazí pátý člen komise.  

V. Ryvola informoval ostatní, že se bude zabývat neuspokojivou dopravní situací na křižovatce 

Spálené a Ostrovní komise a předal E. Rónové kontakt na vedoucího Odboru památkové péče MHMP 

p. Skalického. 

Dále proběhla debata o vybudování výtahu do velkého sálu Lucerny, podle A. Ečekové Maršálové se 

počítá s výstavbou výtahu a bezbariérových toalet. 

E. Rónová informovala ostatní o hovoru s místostarostkou MČ Praha 1 K. Klasnovou o možném 

využití pozemku na adrese U Lužického semináře 114/46. Podle vyjádření K. Klasnové SVJ 

nesouhlasí s návrhy využití pozemku, o kterých uvažuje MČ Praha 1.  Navrhuje se, aby MČ Praha 1 

vstoupila v jednání s dotyčným SVJ. Vyčká se na další informace. 

Dále se na jednání komise dostavil ředitel Skautského institutu p. Říha, E. Rónová požádala o 

vybudování bezbariérového přístupu do Rybářskému domečku. Podle p. Říhy se tímto zabývá kolega 

J. Makarius a zároveň p. Říha pozval členy komise, aby provedli místní šetření, bezbariérové toalety 

se v objektu nachází. V 17:00 dorazila A. Jančíková, komise má nyní 5 přítomných členů a je 

usnášeníschopná. Předsedkyně komise E. Rónová zahájila oficiálně jednání komise. 
 

 

1) Schválení navrženého programu, volba ověřovatele zápisu  

 
Předkladatel: E. Rónová 

 

Komise dodatečně schvalovala program jednání.  

 

Program 9. jednání KOBE byl schválen.                                                            Usnesení  KOBE č. 1/9/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 5  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

Ověřovatelem zápisu byla navržena A. Ečeková Maršálová. 

 

Ověřovatelem zápisu byla zvolena Aneta Ečeková Maršálová.                                                      

                                                                                                                                Usnesení  KOBE č. 2/9/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 5  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 
2) Schválení zápisu z minulého jednání 

 
Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová  nechala hlasovat o schválení zápisu z minulého jednání komise. 

 

Zápis z jednání komise ze dne 5. 9. 2023 byl schválen.                                    Usnesení  KOBE č. 3/9/2023  

Hlasování: 

Pro: 5  Proti: 0  Zdržel se: 0 
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3) Informace o výsledku hlasování per rollam – jednání komise 2x měsíčně 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Dosavadní místopředseda komise T. Zbořil navrhuje revokovat toto usnesení a navrhuje plouvoucí termíny, 

kdy se na jednání komise navrhne vždy termín následujícího jednání. Na listopadovém jednání navrhne T. 

Zbořil termíny prosincového jednání komise. Předsedkyně komise E. Rónová  nechala hlasovat o schválení 

zápisu z minulého jednání komise. 

 

 

Komise revokuje usnesení o možnosti zasedat 2x týdně. T. Zbořil navrhne na jednání komise, které 

proběhne dne 7.11. další termíny jednání komise.                                    Usnesení  KOBE č. 4/9/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 5  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

 

 

4) Kontrola výsledku stavby/ rekonstrukce Masarykova nádraží a jeho okolí, včetně nové 

budovy od studia Zaha Hadid 

 

 

Předkladatel: E. Rónová  

 

Předsedkyně komise E. Rónová informovala ostatní o stanovisku radního pro dopravu MČ Praha 1 V. Ryvoly, 

který byl na místě a podle jeho názoru je stavba bezbariérová. Přesto navrhuje E. Rónová provést místní šetření 

v okolí Masarykova nádraží, pořídit fotodokumentaci a posoudit, zda je místo skutečně bezbariérové. A. 

Ečeková Maršálová doplnila, že se aktuálně řeší parkování, nicméně stavba není ještě dokončena. Tento bod 

je informativní. 

 

 

5) Skautský Institut - Rybářský domeček na Kampě - návrh místního šetření a řešení 

bariérovosti objektu, určeného pro veřejnost – pevný bod v 17:00 

 

Předkladatel: E. Rónová 
 

Předsedkyně komise E. Rónová shrnula výsledek jednání s p. Říhou, které proběhlo v rámci neoficiální části 

diskuze viz výše. Dne 5. 10. proběhne místní šetření a pořídí se. Tento bod byl informativní. 

 

 

6) Návrh na odstranění bariérových obrubníků na Malostranském nám. směr od prostoru 

trhů na zastávku tramvaje směr Karmelitská i směr Malostranská  

+ 7) součinnosti s MHMP a TSK iniciování dokončení bezbariérového přístupu na 

zastávku tram směr Karmelitská - bezbar. přístup via nový přechod od MB vede pouze 

na zastávku směr Malostranská 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová  nechala promítnout fotografie dotčného místa. Podle informací od V. Ryvoly 

je problém s povolením od památkářů. Proběhla debata. Návrh řešení na vybudování bezbariérového přístupu 
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na zastávku tramvaje směr Karmelitská se bude konzultovat s TSK.  

Dále vzhledem k aktuálně probírané lokalitě E. Rónová informovala o možnosti využití bezbariérových toalet 

vysokých škol, které by mohly umožnit přístup k těmto toaletám. Jednání s vysokými školami vede K. Ulm. 

Následně se promítla fotografie budovy Matfyzu a přístupu k bezbariérové toaletě, kterou navštívila E. 

Rónová. I. Antalová navrhuje uzavřít memorandum s vysokými školami o možnosti užívání bezbariérových 

toalet pro veřejnost. I. Hamarneh společně s K. Ulmem osloví i další vysoké školy. I. Antalová doplnila, že 

v rámci investic v letošním roce se upravují bezbariérové toalety na Střeleckém ostrově, ve Františkánské 

zahradě a na Kampě. V budoucnu by se instalovaly bezbariérové toalety na Staroměstském náměstí a 

vytipovala by se další místa, kam toalety umístit. Je nutná revitalizace na Hradčanském náměstí atd. A. 

Jančíková doporučila, aby komise vytipovala další lokality, kam umístit bezbariérové toalety. Podle I. Antalové 

a T. Zbořila by návrh lokalit zpracoval příslušný odbor a komise následně návrhy posoudila. Tento bod byl 

informativní. 

 

 

         8)  Řešení přístupnosti kulturních zařízení na Praze 1, aktuálně kino Lucerna a Velký sál 

Lucerny (po rekonstrukci stále bez výtahu pro návštěvníky) a kina v centru 

 

 
Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová shrnula debatu z neoficiální části jednání komise s tím, že se uskuteční místní 

šetření v pasáži Lucerna. A. Ečeková Maršálová zopakovala, že se výstavba výtahu plánuje. Tento bod byl 

informativní.    

 

 

9)  Vybudování hřiště pro seniory a hendikepované osoby či jiné alternativy – U Lužického 

semináře 114/46 

 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Opět se o tomto bodu diskutovalo na neoficiální části tohoto jednání komise. Vyčká se na další informace, 

tento bod byl informativní. 

 

 

 

 

 

10)  Bezbariérové WC na Střeleckém ostrově 

 

 
Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová informovala ostatní o místním šetření, kterého se zúčastnila také A. Ečekvá 

Maršálová a H. Lhotová. A. Ečeková Maršálová popsala rekonstrukci stávajících WC, Oddělení investic Úřadu 

MČ Praha 1 ve spolupráci s projektantem navrhne řešení a pošle návrh řešení Komisi pro bezbariérovou Prahu 

1 k posouzení, projektanti byli edukováni, aby byla dodržena vyhláška o bezbariérovosti. Dalším tématem je 

výstavba výtahu a možnost plynulé cesty od výtahu k toaletám, která bude bezbariérová. A. Jančíková 

navrhuje, aby se uvažovalo o pojezdech, aby se imobilní osoby mohly na toaletě přemístit přímo na sanitární 

zařízení. Tento bod byl informativní. 
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11)  Revize bezbariérových WC na území Prahy 1 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová konstatovala, že revize stále pokračuje. A. Ečeková Maršálová doplnila, že se 

čeká na návrh dalších termínů od projektanta, pokračovalo by se v prioritách, rekonstrukce bezbariérových 

WC na Kampě a ve Vojanových sadech. A. Jančíková požádala, zda by se tato místa s bezbariérovými toaletami 

zveřejňovala na  webové stránky vozejkmap.cz. Tento bod byl informativní. 

 

 

  12)  Revitalizace průchodu k nábřeží u hotelu Intercontinental 
 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Byla promítnuta fotodokumentace, E. Rónová popsala stávající situaci a doporučila zrealizovat místní šetření, 

aby se zjistilo, zda se dodržuje bezbariérová vyhláška. A. Jančíková požádala, zda by bylo možno řešit 

s Oddělením územního rozvoje Úřadu MČ Praha 1 ještě před vydáním stavebního povolení řešení revitalizace 

z hlediska bezbariérovosti. I. Antalová doporučila obrátit se na gesční radní pro dopravu a obchod a služby. A. 

Jančíková doporučuje, aby všechny projekty byly předloženy komisi ke konzultaci dříve, než budou schváleny. 

E. Rónová navrhuje, aby na příští jednání komise byl pozván radní pro obchod a služby K. Grabein Procházka 

s příslušným úředníkem. Tento bod byl informativní. Po projednání tohoto bodu odešli T. Zbořil a L. 

Vaverková, komise má nyní 3 přítomné členy a není usnášeníschopná. Další body programu se tak 

projednávaly v rámci neoficiální diskuze. 

 

Oficiální jednání komise tedy skončilo v 18.15 hod.  

 

 

A. Jančíková navrhuje připravit si seznam priorit, kterými se bude zabývat komise. V. Ryvola se vyjádřil 

k odstraňování bariérových přechodů, proběhne jednání na MHMP, prozatím se posune přechod pro chodce o 

4 m k ulici Národní, aby se zvýšila bezpečnost.  

A. Jančíková se dotázala V. Ryvoly, zda se budou snižovat obrubníky u přechodů pro chodce, V. Ryvola 

požádal, aby mu náměty zaslala do mailu. 

E. Rónová se dotázala, zda se zvýší úroveň výstupu z Klemetina směrem do Křížovnické ulice, podle V. Ryvoly 

se začne na úpravě pracovat, jsou na to již finanční prostředky a v nejbližší době bude zrekonstruováno. 

Dále E. Rónová se dotázala V. Ryvoly na místa pro parkování koloběžek, V. Ryvola nechal zrušit 19 parkovišť 

pro koloběžky. 

 

 

V souvislosti s novým Nařízením Evropského parlamentu a Rady EU 2016/679 o ochraně osobních údajů 

("GDPR"), jež se stal účinným dne 25.5.2018, upozorňuje zpracovatel tisku všechny členy volených orgánů 

městské části a další osoby (zaměstnance MČ Praha 1 a další třetí osoby), že údaje v tomto zápise z jednání 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 Rady městské části Praha 1, mohou splňovat podmínky ochrany osobních 

údajů ve smyslu uvedeného nařízení a v tom případě je zapotřebí s nimi nakládat v souladu "GDPR". 

 

ověřovatel zápisu:                             předsedkyně komise: 

 

 

…………………………………..     ………………………………….. 

     Aneta Ečeková Maršálová                                                                 Emilija Rónová 

 

 

 

Příští komise se koná v úterý 7.11. 2023 od 16.00 hod. 


